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BRMG.0012.33.2018/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 42-3/2018 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 28 marca 2018 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6 
(sześć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący 
Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 42 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1546 - w zakresie działania Komisji. 
Referują: przedstawiciele Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547 
- w zakresie działania Komisji. 
Referują: przedstawiciele Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

3. Remonty obiektów sportowych w tym również obiektów edukacyjnych 
zaplanowanych do realizacji w 2018 roku. 
Przedstawiają przedstawiciele: Biura Prezydenta ds. Sportu, Wydziału Rozwoju Społecznego, 
Gdańskiego Ośrodka Sportu, Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
 

4. Remont zamkniętej od czasu rozpoczęcia roku szkolnego hali sportowej 
Zespołu Szkół Morskich w Nowym Porcie. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Pełnowymiarowe boisko dla dzielnicy Brzeźno i kwestia wybudowania tam 
centrum sportowego przy ZSO nr 10 przy ul. Krasickiego. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Sytuacja Klubu Sportów Walki Corpus Gym podpalonego w ubiegłym roku w 
dzielnicy Brzeźno. 
Przedstawiają: radny Łukasz Hamadyk, Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

7. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawiają: przedstawiciele Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący zaproponował zmianę w porządku posiedzenia polegającą na 
przeniesieniu pkt 4 w miejsce pkt 3, czyli po projektach uchwał będących w pkt 1 i 
2 zająć się następnie remontem zamkniętej od czasu rozpoczęcia roku szkolnego 
hali sportowej Zespołu Szkół Morskich w Nowym Porcie. Przewodniczący 
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poinformował również, że do projektów uchwał zawartych w drukach nr 1546 oraz 
nr 1547 wpłynęły Autopoprawki. 
 
Głosowanie za zmianą w porządku posiedzenia: 
4 za - jednogłośnie  
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1546 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. BRMG.0006.103.2018). 
 

Pani Iwona Śmiarowska – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką w 
zakresie działania Komisji. 
 

Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący Mirosław Zdanowicz 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1546 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Śmiarowską – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie -4 
głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1546 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
(Opinia nr 42-3/82-3/2018). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 marca 2018 r. BRMG.0006.104.2018). 
 

Pani Iwona Śmiarowska – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką – w 
zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mam pytanie odnośnie środków z Budżetu Obywatelskiego i chodzi o przywrócenie 
środków jeżeli chodzi o Żabiankę. Też nie został zrealizowany projekt zeszłoroczny 
na rogu Gospody i Pomorskiej. Wykonawca zrezygnował z prac i czy tam nie trzeba 
przywracać środków? Czy one są już w tej puli, a nie zostały wymienione?  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Zadanie jest do realizacji w tym roku jako zadanie z ubiegłego roku, którego nie 
udało się przeprowadzić. Nie pamiętam czy jest to zadanie w odtworzeniach czy w 
bieżącym budżecie zabezpieczone, ale na pewno jest realizowane. Tutaj nie mam 
wątpliwości. To zadnie jest do zrealizowania jako nie zakończone w roku ubiegłym 
z Budżetu Obywatelskiego 2017.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam była rezygnacja z wykonawcy w listopadzie czy grudniu. Drugie pytanie, bo my 
odtwarzamy kilkakrotnie środki z Budżetu Obywatelskiego 2015 roku w Oliwie, 
który miał być realizowany w 2016, więc drugi rok już je odtwarzamy, ale z tego co 
się orientuję to już zakres inwestycyjny został zakończony. Rozumiem, że to już 
chyba płatności się po prostu przedłużyły?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dziękuję. Czyli to już jest zakończone, bo ten budżet się kilka lat toczył, ale udało 
się zakończyć. Dziękuję uprzejmie.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący Mirosław 
Zdanowicz poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 1547 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Śmiarowską – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie -4 
głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1547 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
(Opinia nr 42-3/83-4/2018). 
 

PUNKT  - 3 
 

Remont zamkniętej od czasu rozpoczęcia roku szkolnego hali sportowej Zespołu 
Szkół Morskich w Nowym Porcie. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W imieniu trzech naszych jednostek, czyli WPR to ja, Wydział Programów 
Rozwojowych, koordynacja inwestycji, ale jesteśmy dzisiaj w takim składzie, 
Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska czyli realizator tych planów inwestycyjnych i 
Wydział Rozwoju Społecznego, czyli w tej trójce powstają i analizowane są 
priorytety do realizacji na kolejne lata. To, z czym zmagamy się jako miasto pod 
kątem wydatków inwestycyjnych od ubiegłego roku to są koszty reformy, 
dostosowania obiektów do reformy i pula przeznaczana co roku na modernizacje w 
tych obiektach oświatowych w ubiegłym roku było to 20 mln zł, w tym roku 
podobnie. To są środki, które są przede wszystkim kierowane na modernizacje 
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obiektów wynikających z potrzeby dostosowania się do reformy oświatowej. 
Jeszcze w roku 2019 będzie pewna cześć zadań też temu poświęcona. W związku z 
powyższym priorytety inwestycyjne takie, które czekałyby w kolejce schodzą na 
drugi plan co oznacza, że w ramach tych środków, które gdzieś nam się udaje 
wygospodarować, jak chociażby teraz na sesję odtworzenia środków, powoli w dużo 
mniejszym tempie realizujemy modernizacje w obiektach oświatowych od tych 
najbardziej pilnych. Jeśli chodzi o ten obiekt, czyli salę sportową przy ZSM w 
Nowym Porcie to jest obiekt, który w tej chwili chcąc go zrealizować należałoby 
zaprojektować jego przebudowę, czyli kompletna dokumentacja projektowa, co 
zajmie ok roku czasu z wszystkimi pozwoleniami i potem przystąpić do realizacji. 
Natomiast z punktu widzenia tych środków na rok 2019 jeszcze ostatecznie nie 
zamknęliśmy priorytetów na rok 2019. Czyli reasumując, w tym roku nie 
uruchomimy zadania nawet w zakresie projektowania, bo nie jesteśmy w stanie z 
tych środków, które posiadamy, zabezpieczyć na dokumentację. Może jeżeli byśmy 
w połowie roku, mniej więcej tak się spodziewamy, będziemy pracować te trzy 
jednostki nad planami na rok 2019. Po wyodrębnieniu tego co musimy z powodu 
reformy jeszcze dokończyć będziemy zbierali czy potwierdzali zakres na rok 2019 z 
bardzo dużej bazy, którą mamy. Baza potrzeb, którą dzisiaj mamy jest naprawdę 
duża i pewnie na kilka lat do przodu i oczywiście będziemy starali się ująć i 
wspólnie zdecydować w jakiej pozycji i czy już w tej puli będzie ta hala sportowa. 
Czyli najpierw musimy ją zaprojektować, bo to jest duże przedsięwzięcie i potem 
przeprowadzić, nie tyle remont, bo niestety na remoncie się nie skończy, tylko tak 
naprawdę pełną przebudowę tej hali, która może będzie mogła być uruchomiona w 
2019 roku, ale tego nie jesteśmy dzisiaj w stanie potwierdzić. Jest to, z punktu 
widzenia tego, z czym musimy się mierzyć, czyli posiadane środki do potrzeb, jest 
to taka sytuacja, o jakiej powiedziałem. Czyli nie trzeba nas przekonywać do 
zasadności. Oczywiście ta hala powinna być przebudowana, zmodernizowana i tutaj 
nie mówimy inaczej, natomiast musimy w jakiś sposób kolejność w tych wszystkich 
obiektach w mieście ułożyć i zrealizować i nie ukrywamy, że trochę tą kolejność 
spowolniła reforma oświatowa, bo musieliśmy dostosować obiekty i to już za nami, 
a w części dostosowujemy je w tym roku i to są różnego rodzaju dostosowania od 
przebudowy obiektów po pracownie, tego typu sprawy. Także mówiąc jasno 
przedstawiam jak sprawa wygląda. Temat jest na pewno ważny, na pewno do 
podjęcia, natomiast nie powiemy dzisiaj jaka jest perspektywa czasowa. Na pewno 
w tym roku nie zostanie wykonana dokumentacja, a w przyszłym od razu 
dokumentacja, ponieważ środki finansowe są takie jak powiedzieliśmy, ale 
będziemy w połowie roku decydować o priorytetach na rok 2019 i tu bym tej 
sprawy jeszcze nie zamykał, ale też nie jesteśmy w stanie od razu jest rozstrzygnąć 
dzisiaj. Tak to wygląda.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Czy któryś z panów chciałby jeszcze coś dodać do tego? Nie widzę. Wobec tego 
pytania, najpierw radni i bym prosił panie, które są przedstawicielami Zespołu 
Szkół Morskich, będę udzielać głosu, ale panie gdyby mogły wyrazić to co macie 
najważniejsze i co na sercu leży to proszę powiedzieć. Bardzo proszę Łukasz. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Jako mieszkaniec Nowego Portu i też absolwent tej szkoły myślę, że warto by było 
też wszystkim, bo radni też mogą nie do końca wiedzieć z czym tutaj się borykamy, 
bo można sobie pomyśleć, że chodzi o klimatyzację, czy o jakiś remont i wyjaśnić 
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w czym jest problem i nie można w odpowiedni sposób prowadzić zajęć. Na koniec 
tego punktu bym wnioskował, żebyśmy jako Komisja sformułowali taki wniosek, aby 
jednak ta hala w Nowym Porcie była traktowana priorytetowo i przy najbliższej 
okazji, gdy będą te pieniądze przeznaczane, myślę, że my jako Komisja byśmy to 
wsparli. Chciałbym najpierw, żebyśmy wszyscy usłyszeli jaki tam jest problem. Nie 
wiem czy to pan by opowiedział, czy ktoś ze szkoły ze swojej perspektywy z czym 
jest związana ta modernizacja, bo też wydawałoby się, że chodzi tylko o wymianę 
stolarki okiennej, ale tutaj słyszę o nowych punktach, dlatego prosiłbym o 
rozjaśnienie tej sytuacji.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mam takie pytanie jeszcze, bo nie tylko radny Hamadyk ma taki problem, że w jego 
okręgu są potrzeby inwestycyjne. Mieliśmy taką sytuację w Kokoszkach, że w ogóle 
nie było sali gimnastycznej. Na szczęście teraz jest przy szkole 84. Mam takie 
pytanie, bo też w Oliwie remontujemy salę po 40 latach, ta sala rozumiem nie jest 
zamknięta i na niej można ćwiczyć mimo pewnych niedogodności? Czy ona też jak 
na Wąsowicza jest zamknięta decyzją Inspektora Nadzoru Budowlanego? Czy ta hala 
to jest jakaś unikalna hala? Konstrukcja z jakich to jest lat? Czy też możemy w 
trybie, bo też możemy jako Komisja z takim wnioskiem wystąpić do Prezydenta, 
aby może ująć i projekt i rozbudowę tej hali z prośbą o dofinansowanie do 
Ministerstwa Sportu, od którego tych dofinansowań ostatnio nie dostajemy, rząd 
centralny nie wspiera naszych projektów.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Był już wniosek odrzucony akurat w przypadku tej szkoły na Wąsowicza.     
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli był wniosek. Na Wąsowicza to wiem, realizują ze środków budżetu miasta. 
Panie dyrektorze czy sala jest wyłączona, bo akurat wielkość hal, z którymi się 
borykamy, że są niedostosowane do dzisiejszych realiów, ale są szkoły, gdzie hale 
są decyzją Inspektora Budowlanego pozamykane i tam musimy też realizować ten 
priorytet. Jaka tu jest sytuacja i jakie w zasadzie tam trzeba podjąć działania? Czy 
to jest sama rozbudowa? Czy jest też rozbiórka? Z jakich lat jest ta hala? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z punktu widzenia samego obiektu to przede wszystkim tak jak powiedziałem nie 
jesteśmy na początku inwestycji. W związku z powyższym trudno dziś odpowiedzieć 
na pytania poza tym, że ten obiekt jest do przebudowy czyli to będą prace 
projektowe, potem realizacyjne przewidujące ingerencję, rozbudowę konstrukcji 
tego budynku. Tak jak powiedział pan radny nie jest to wymiana stolarki okiennej, 
tudzież naprawa przeciekającego dachu. Ten obiekt trzeba w całości przebudować, 
przeprojektować i przebudować. Nawiązując do wniosków do Ministerstwa Sportu 
to robiliśmy takie podejście w przypadku sali na Wąsowicza. Ono spotkało się z 
odmową przyznania finansowania. Do tego też wnioskujemy o boiska. W tym roku 
dosłownie w tej chwili podpisujemy aplikację ponownie o kilka boisk, próbę 
pozyskania finansowania. Tutaj to co państwo mówicie i wniosku Komisji są jak 
najbardziej wskazane, pewnie pomoże przy priorytetyzacji, natomiast tak jak 
powiedzieliśmy dzisiaj to co jest najważniejsze to to, że plan na 2019 jeśli chodzi 
co w tych środkach, które posiadamy musimy zrobić w pierwszej kolejności 
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dostosowanie do reformy etap III i myślę, że ostatni już, dlatego, że moglibyśmy 
wtedy z tych środków przeprowadzać modernizacje. Lista potrzeb jest bardzo 
długa i staramy się próbować je w pewien sposób posegregować i wprowadzać w 
życie. Ten projekt nie posiada nawet dokumentacji jeszcze, co jest bardzo ważne, 
bo mówimy o perspektywie roku na dokumentację i pewnie roku na realizację. Tu 
też trzeba mocno stąpać po ziemi, żeby pokazać jakie są realia przy tej ilości 
obiektów, które jeszcze oczekują, które są jeszcze do modernizacji. Łatwo się 
mówi o takich rzeczach, ale trudno jest powiedzieć, żebyśmy uważali ten obiekt za 
jakiś mniej ważny, absolutnie nie, tylko tych placówek jest 170 i po prostu 
próbujemy w tym programie się poruszać i jeszcze raz powiem, przede wszystkim 
musieliśmy go troszeczkę spowolnić poprzez koszty dostosowania się do reformy. 
Natomiast co do samego obiektu to pewnie dyrekcja szkoły wypowie się na ten 
temat jak sprawa wygląda.  
 
mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Obiekt nie jest użytkowany. Sala jest wyłączona z użytkowania. Byłam na spotkaniu 
z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego, pytał się co my żeśmy w tej 
sprawie zrobili i powiedziałam, że została wyłączona. Powiedział, że bardzo 
dobrze, bo gdybym ja tego nie zrobiła to bym dostała nakaz wyłączenia, także nie 
korzystamy z niej. Dla nas to jest ogromny kłopot, dlatego, że mamy co prawda 
boisko, ale zimą wszystkich zajęć na boisku nie możemy przeprowadzić. Jeżeli jest 
sprzyjająca pogoda to chłopcy wychodzą i grają w piłkę, natomiast pozostali… 
Mamy jedną malutką salę, w której się nie mieścimy, mamy ponad 600 uczniów. 
Naprawdę mamy ogromny problem z realizacją zajęć wychowania fizycznego. 
Musieliśmy to wszystko zmienić, zmodyfikować, radzimy sobie jak możemy, ale to 
są bardzo trudne i uciążliwe warunki dla nas. Uczniowie, mamy tu przedstawicieli 
samorządu uczniowskiego, spotykam się z nimi regularnie raz w miesiącu i cały czas 
mówią, pani dyrektor kiedy będzie wreszcie ta sala zrobiona, kiedy będziemy mogli 
wrócić? Tego po prostu nam potrzeba jak powietrza. Wszystkie zajęcia dodatkowe 
po południu są zawieszone. Jest też bursa niedaleko, która powstała w tym roku i 
korzystają nasi uczniowie i nie tylko. Pani dyrektor prosi czy możemy też mieć u 
was zajęcia dla tych uczniów z bursy, żeby mogli się czymś zając? Mówię niestety 
nie ma takiej możliwości od tego roku. Poza tym współpracujemy też z Fundacją 
Sport z Pasją, wynajmujemy im boisko dla dzieci i dla młodzieży. Kiedy jest zima to 
treningi odbywały się w sali gimnastycznej. W tym roku też nie ma takiej 
możliwości. Też nas proszą, pytają co zrobiliście w tej sprawie itd. Ja już byłam na 
rozmowie i z Prezydentem Kowalczukiem i z panem dyrektorem Wiśniewskim żeśmy 
rozmawiali w czerwcu ubiegłego roku kiedy było spotkanie Prezydenta Miasta 
Gdańska z mieszkańcami Nowego Portu ta sprawa była poruszana. Dla nas to jest 
bardzo ważne i to stanowi duży problem. Naprawdę nie wiemy jak sobie radzić. Ja 
to właściwie podziwiam moich nauczycieli W-f-u, że oni sobie jakoś radzą. Ta sala 
gimnastyczna malutka, która jest dodatkowo, też jest wykorzystywana jako sala, 
gdzie spotykamy się z innymi ludźmi, gdzie mamy jakieś imprezy, uroczystości, 
dzień matematyka, dzień liczby Pi, więc też siłą rzeczy zajęcia nie mogą się 
odbywać. W ogóle szkoła jest bardzo ciasna. Mamy wielu uczniów. Pracujemy na 
dwie zmiany. Zajęcia są do godz. 18-tej i jeszcze ten W-f na to wszystko. 
Uczniowie tak naprawdę nie mają się gdzie po lekcjach i w czasie lekcji 
realizować. Szkoła pod tym względem jest martwa. Ja zawsze mówię w zdrowym 
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ciele zdrowy duch. Uczniowie chcą wtedy uczyć się, mają jakieś pasje, mają chęć 
do pracy, do nauki, do rozwoju, a w tej chwili nie mamy takich możliwości.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jak wiekowy jest pani obiekt i ta sala?    
 
mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Sala ta powstała dzięki hojności Zarządu Portu Gdańsk w 1993 roku pod Kuratorium, 
bo jeszcze wtedy była pod Kuratorium. Nie było to chyba obiektem miasta 
Gdańska. Ta cała ściana przeszklona sypie nam się i zagraża bezpieczeństwu. Nie 
możemy tam uczniów na tą salę wpuszczać. Nie mam takiej możliwości, że tam 
gdzieś kawałeczek odgrodzę taśmą, tu wpuszczę, tam nie wpuszczę. Piłki uderzają 
w każdym momencie. Był taki moment, że żeśmy z miotełką chodzili, bo piłka 
uderzyła w okno i wszystko się sypało. Nie daj Boże ktoś się pośliźnie, coś sobie 
zrobi, spadnie mu na głowę itd. Zagraża bezpieczeństwu i życiu na dzień dzisiejszy 
naszych uczniów i bezwzględny zakaz jest korzystania z niej, a szkoda, bo sala jest 
bardzo duża, pełnowymiarowa.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli ona nie musiałaby być rozbudowywana tylko zmodernizowana?  
 
mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Zmodernizowana. Ta ściana przeszklona powinna być wyburzona i postawiona nowa 
ściana. Wymurowana wyżej.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Czy ktoś robił jakiś kosztorys? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To są rzeczy na które musi odpowiedzieć dokumentacja, bo dzisiaj się tego nie da 
zdiagnozować w taki sposób, że powiemy, że wątek polega tylko i wyłącznie na 
przebudowaniu ściany. Tam mogą wchodzić w grę warunki geologiczne, warunki 
odwodnieniowe, tego typu rzeczy, konstrukcyjne, które powodują, że to właśnie 
projektant w dokumentacji musi to zaprojektować w taki sposób, żeby wytrzymało 
na długo i nie stanowiło zagrożenia i to dopiero pokaże koszty. To się nie skończy 
na jednej ścianie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Panie dyrektorze podtrzymuję pytanie. Czy to dotarło do pana do wydziału i 
dopiero pan się do tego przymierza, żeby to realizować?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wspominaliśmy oczywiście o tym na spotkaniu, o którym pani dyrektor wspominała 
z panem Prezydentem, ale tak jak powiedziałem w przeciągu ostatniego roku 
wstecz nic się nie zmieniło, dalej były koszty reformy do ponoszenia i to wszystko 
się dzieje w tym czasie. 
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mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Myśmy informowali Wydział Rozwoju Społecznego i Dyrekcję Rozbudowy Miasta 
Gdańska itd., nawet było spotkanie w sierpniu z Dyrekcją Rozbudowy, ale wszyscy 
mówią, że nie ma funduszy.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Nie tyle, że nie ma funduszy, jakieś są, tylko jak pan dyrektor mówi to reforma 
kłania się.   
 
mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Walczymy o to i prosimy gdzie możemy, piszemy, itd., pytamy się.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Mam takie pytanie skoro tam jest boisko i to jest boisko, które wiele dzielnic w tym 
Brzeźno pozazdrości takiego boiska, bo w wielu dzielnicach takich boisk nie ma, 
natomiast czy na ten okres do czasu, kiedy ta sala nie zostanie wyremontowana nie 
ma szans na to, żeby np. wynająć i balonować te boisko, żeby w tym okresie, w 
którym zajęcia na zewnątrz są w jakiś sposób utrudnione, aby te zajęcia mogły się 
odbywać pod ciepłym balonem? Wtedy byłby i wilk syty, przynajmniej w jakimś 
zakresie i owca cała. Tutaj miasto by nie musiało wydatkować tak ogromnych kwot 
na remont sali, których w tym momencie nie ma, a dzieci będą mogły przynajmniej 
część zajęć odbywać w tym obiekcie. Słyszymy, że tam się bardzo dużo dzieje. 
Może to i jest pytanie do pana dyrektora, czy taka inwestycja tymczasowa wchodzi 
w grę?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Jeżeli coś mogę powiedzieć na temat tzw. balonu to jest koszt spory w granicach 2 
mln zł. Trzeba by było się zastanowić na jaki okres ta inwestycja by się przesunęła, 
czy w tym okresie by się to opłacało. To jest koszt ok 2 mln zł. Jeżeli to jest 
pełnowymiarowe boisko i trzeba by było je pod tzw. balonem umieścić.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ja się z panią dyrektor wymienię kontaktem, bo tutaj szkoła na Wąsowicza korzysta 
w partnerstwie publiczno – prywatnym z balonu, więc zobaczymy może tu by 
można było iść takim tropem. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Natomiast tutaj trzeba pamiętać, że każdy partner prywatny stawiający taki balon 
to jest okres 10-letni minimum, żeby inwestycja się zwróciła. 
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Ja mówię tutaj o okresie zimowym, bo jasne jest, że w miesiącach letnich czy już 
wiosennych czy wczesnojesiennych można realizować te zajęcia.    
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Balon trzeba też ogrzewać. Mamy na Meissnera, także wiemy jakie to są koszty.  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Szanowni państwo przysłuchując się, bo ja jestem od inwestycji co zaznaczyłem na 
wstępie, natomiast jesteśmy w jednym mieście i to by oznaczało wysupłanie 2 mln 
zł z całkiem innej kieszeni budżetu miasta. Trudno się to robi na jedną zimę. 
Musiałoby być na pewien czas, który może by pozwolił myśleć o częściowym 
zwrocie chociaż, gdzie na czas szkoły byłaby używana przez szkołę, potem może 
trochę jakieś kwazi komercja dochodu – przychodu, ale wtedy mówimy o dłuższym 
okresie funkcjonowania takiego obiektu i pytanie czy to wszystko by się spięło, a w 
międzyczasie może jesteśmy w stanie dopracować dokumentację i potem szukać 
środków na realizację, bo to tak wygląda. Inwestycje są niestety zawsze 
długoterminowe. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Nie jest to tani pomysł. Potrzebna jest dokumentacja, bo wtedy mniej więcej 
wiemy jakie koszty są przebudowy tej hali. Musi być ekspertyza i na tej podstawie 
projektant musi opracować dokumentację.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Trudno dzisiaj powiedzieć. Może uda się na podstawie tego, że komisja wnioskuje, 
że my wspólnie analizując te tematy będziemy w stanie w puli środków na 2019 
zarezerwować dokumentację tej sali i wtedy się zbliżyć do kosztów. Także to 
wszystko jeszcze przed nami.  
 
Pan Ryszard Dombrowski – Zastępca dyrektora Zespołu Szkół Morskich im. 
Bohaterskich Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie      
Jedna jeszcze rzecz, bo pani dyrektor nadmieniła, że Fundacja Sport z Pasją 
korzysta, Gdański Ośrodek Sportu też korzysta. Mamy bardzo dużo zawodów 
miejskich czy Licealiada, bo to jest hala pełnowymiarowa, więc nie tylko nasi 
uczniowie korzystają, ale wszyscy inni uczniowie korzystają. Pewnie 2 mln zł to 
jest problem, od którego byśmy nawet nie zaczynali i uciekali, bo myślę, że to nie 
ma sensu, bo przebudowa, też nie wiem jakie będą koszty, to trzeba by było 
zrobić, natomiast jakąś przymiarkę z tego co wiem Dyrekcja Rozbudowy Miasta 
Gdańska zrobiła i mówiła o koszcie wstępnym 500 tys. zł. Są różne rzeczy, ale 
oczywiście to może być o wiele większy koszt. Natomiast też próbujemy jako szkoła 
próbować znaleźć jakiś partnerów, którzy by nam pomogli. Też ostatnio 
rozmawialiśmy z Zarządem Portu Gdańska i jeśli by była ich przychylność, 
zobaczymy, to może też by mogli wspomóc miasto Gdańsk czy Dyrekcję Rozbudowy 
Miasta Gdańska w partycypacji w kosztach. Natomiast tego nie wiemy i czy to 
ewentualnie, jeśliby do tego zdarzenia doszło, czy można by było przyspieszyć tą 
inwestycję?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z punktu widzenia źródeł zewnętrznych każda inwestycja w tym mieście zyskuje na 
priorytecie i to jest działanie miasta w zakresie inwestycji z ostatnich 10 lat czy 
może więcej, kiedy finanse zewnętrzne pomagają przyspieszyć, tylko te finanse też 
jak gdyby są oczywiście potrzebne do montażu finansowego tzw. i zawsze pytanie 
jaki procent wsparcia stanowią. Bywają takie sytuacje, kiedy z inicjatywą wsparcia 
takich działań miasta występują inwestorzy i na przykład oferują sfinansowanie 
dokumentacji. Dokumentacja jest sfinansowana i wtedy znany jest koszt, można 



10 

 

przygotować się do realizacji, ale tak jak tutaj powiedzieliśmy każda z tych opcji 
jest do potencjalnego rozważenia, natomiast co do tych wstępnych przymiarek 
byłbym bardzo ostrożny, bo to co dzisiaj robi rynek to sytuacja jest taka, że w 
inwestycjach mamy rynek wykonawcy i kosztorysy w tej chwili są zdecydowanie 
droższe, a wyniki przetargów jak sięgają kosztorysów to jest bardzo dobrze, a 
najczęściej są droższe, także dzisiaj nie pokusiłbym się nawet próby oszacowania 
kosztów przebudowy tej hali według takiej wiedzy jaką mamy dzisiaj, czyli prawie 
żadnej, bo inwestycyjnie jesteśmy na początku. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Odnośnie tej wyceny, bo myślę, że tutaj należy sprecyzować kwestię wyceny tych 
500 tys. zł, bo była mowa o samej tafli szkła, wymiana okien, a biorąc analizę tego 
budynku szczegółowo, to okazuje się, że trzeba wejść w konstrukcję. To jest 
element nośny, który ma wpływ na cały obiekt i to co dyrektor powiedział 
wcześniej, analiza konstruktora, który wejdzie w ten projekt będzie dopiero 
wymagała dokładnej analizy, tej geodezji, całości konstrukcji obiektu łącznie z 
dachem i to dopiero pokaże nam późniejszy koszt. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy 
w stanie zdiagnozować oszacowując z palca tak naprawdę.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Krótko do pani dyrektor i myślę, że szukając jakiś rozwiązań dla młodzieży, aby 
mogła normalnie w ramach zajęć W-f-u ćwiczyć tu z panem dyrektorem Krygerem z 
WRS-u też chwilę rozmawiałem, żeby wystąpić o to, żeby zastanowić się, czy może 
zasadnym by było tak zmienić plan na zimę, aby młodzież mogła korzystać np. czy z 
basenu w ramach godzin W-f-u na Stogach, który wybudowaliśmy, czy może z 
innych obiektów sportowych GOKF-u czy GOS-u jeżeli są gdzieś w pobliżu. Miasto 
wtedy zwraca za koszty przejazdu dla młodzieży. Najczęściej to jest jedyna taka 
niedogodność, że trzeba skomasować 2 godziny W-f-u najczęściej, żeby z tym 
dojazdem, z przebraniem się zdążyć, więc może pani dyrektor, póki nie ma 
rozwiązania docelowego, a też nad prowizorkami lepiej nie pracować tylko nad 
rozwiązaniem całościowym, żeby zapewnić młodzieży jednak dostępność obiektów, 
bo tych obiektów mamy trochę i też jest basen i może po prostu młodzież mogłaby 
korzystać w czasie, kiedy sala jest zamknięta, nieużytkowana, z basenu. Jest na 
Stogach basen. Myślę, że w Osowej…   
 
mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
My basen w ramach zajęć mamy już w Energetyku.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mamy też na Stogach nowy obiekt. W Osowej taka jest też sytuacja, że też szkoła i 
z Klukowa korzysta i chyba ze Słabego w Matarnii, także jak jest zainteresowanie to 
na pewno można to zorganizować i przez ten okres do momentu, kiedy pan 
dyrektor z zespołem nie podejmą decyzji jak kosztowny będzie to projekt i czy do 
zrealizowania, bo pytanie czy to się właśnie tak da jednoetapowo, czy jeden rok to 
optymistycznie pan dyrektor zakłada, ale wiem, że do niektórych przetargów nie 
zgłasza się żaden wykonawca, lub jeden i trzeba postępowanie powtarzać i to też 
może przedłużać proces już niezależnie od decyzji czy nawet zagwarantowania 
środków w budżecie miasta Gdańska. Jeżeli chodzi o balon to jestem do dyspozycji, 
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żeby przekazać namiary na szkołę, która korzysta w ramach takiego partnerstwa 
publiczno – prywatnego, chociaż to też trzeba mieć na uwadze, że po 16-tej jak 
dobrze pamiętam, w szkole 35 ten obiekt jest użytkowany komercyjnie, więc też 
dzieci nie mają wstępu, ale w ramach piłki ręcznej i tych zajęć do 16-tej mogą 
korzystać. Tam są osobne liczniki na prąd itd., ale to też wiadomo, że taki inwestor 
prywatny będzie chciał stawiać na kilka a nawet do 10 lat, więc przy rozwoju 
szkoły to też trzeba wziąć pod uwagę. Ale na pewno będziemy wnioskować czy o 
przeprowadzenie analiz do tego, ale tak jak pan dyrektor słusznie zwrócił uwagę, 
państwo musicie mieć tego świadomość, w zeszłym roku wszystkie inwestycje 
opóźniły się i to dosyć znacznie. Jednak reforma pani Zalewskiej generuje bardzo 
duże koszty. To są koszty kilkudziesięciu milionów złotych. To jest właśnie kilka hal 
nowoczesnych. To jest 35 mln zł. Przynajmniej 3 baseny, kilka hal dobrych, 
porządnych, kilka obiektów to połowa wkładu na te boiska przy Letnicy. To też 
trzeba mieć świadomość, że mimo tych dużych wydatków dostosowywania szkół z 
powrotem do tego co było kilkanaście lat temu i było zmieniane i też kosztowało. 
To są nasze pieniądze. Nie jesteśmy tego w stanie wyczarować, a było to w 
bieżącym budżecie trzeba zagwarantować, a reforma weszła w marcu 
przypominam. Myśmy nawet nie mogli się do niej przygotować wcześniej, ponieważ 
reforma wchodziła, jak państwo wiedzą, w marcu w roku budżetowym i trzeba było 
te zmiany robić bardzo na gorąco. Rozporządzenia wchodziły nieraz też w różnym 
okresie i nawet o niektórych szkołach zapominało.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Panie dyrektorze Dawidowski można by było w jakiś sposób chociażby w 
przybliżeniu powiedzieć od czego można by było zacząć, żeby już za jakiś czas 
można było mówić o konkretach.   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Trzeba by było uruchomić projektowanie tego obiektu i myślę, że wniosek państwa 
Komisji …   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale może zacząć od ekspertyzy panie dyrektorze? Prezydent nam odpisze, że nie, 
że nie ma pieniędzy, to może chociaż ekspertyzę wykonać, tak jak pan dyrektor 
Galikowski mówi, żeby zobaczyć co tam będzie do zrobienia jeżeli panowie 
mówicie, że to jest konstrukcja nośna.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Na ekspertyzę jest potrzebny pewien czas. Jeżeli byśmy uznali, że w pierwszej 
kolejności uruchomimy ekspertyzę to możemy mieć taką wiedzę w zależności od 
zakresu tej ekspertyzy, długości czasu badań mniej więcej do końca tego roku i to 
będzie dopiero wtedy ta wiedza i ona może być wtedy przydatna w tym, żeby dalej 
znowu i tak zlecać dokumentację, która jest niezbędna i temat się przesuwa w 
czasie, więc jeżeli można by coś zasugerować to pewnie jeśli chodzi o 
projektowanie i o to, czy udałoby nam się to w priorytetach na przyszły rok znaleźć 
jeśli chodzi o finanse, to na pewno taki wniosek Komisji byłby wskazany, nie 
zaszkodzi, a na pewno pokaże priorytet.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Czy przedstawiciele szkoły chcieliby coś jeszcze powiedzieć, dodać?  
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mgr inż. Hanna Szkodo – Dyrektor Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku Nowym Porcie     
Mamy nadzieję, że to jak najszybciej ruszy, że znajdą się pieniądze.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Macie swojego orędownika i absolwenta, lobbuje to bardzo dobrze, a my popieramy 
wszystko to co jest ze zdrowiem i ruchem dla młodzieży związane, to zawsze jest 
na pierwszym miejscu. Szkoda, że takie nieszczęście trafiło w ten Nowy Port. 
Zakończymy dyskusję. My wniosek podejmiemy do Prezydenta, żeby w jakiś sposób 
mógł pomóc. Teraz widzicie państwo ile musieliśmy przeznaczyć pieniędzy przez 
reformę. Co to jest te 2 czy 3 mln zł przy tych 35, które musieliśmy wydać. Także 
to nie tylko wy cierpicie w tej chwili. Proszę nie przyjmować, że tu jest jakaś 
niechęć, tylko są pewne możliwości. Bardzo dziękuję. Później przegłosujemy i 
wyjdzie stąd konkretny wniosek do pana Prezydenta. Bardzo państwu dziękuję. 
Pani dyrektor już powiedziałem, że darzę też sympatią szkołę, bo chodziłem do 
Szkoły Morskiej w Gdyni w latach 53-57, byłem na wydziale nawigacyjnym. Kiedyś 
nazywana była czerwonym klasztorem. Bardzo dziękuję państwu. Posiedzenia 
Komisji są otwarte i bardzo proszę następnym razem oddelegować kogoś i proszę 
wcześniej powiadomić, żebyśmy się przygotowali.   
 

PUNKT  - 4 
 

 

Remonty obiektów sportowych w tym również obiektów edukacyjnych 
zaplanowanych do realizacji w 2018 roku. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
W ramach środków finansowych na 2018 przygotowaliśmy następujące pozycje 
remontowe. Najważniejszy remont to jest tunel łączący dwa boiska przy ul. 
Traugutta. Tunel jest od 5 lat wyłączony z użytkowania ze względu na stan 
techniczny. W tym roku przyznane zostały nam środki, żeby ten tunel 
wyremontować. Mamy pozwolenie na budowę. Za miesiąc rozpoczniemy 
postepowanie przetargowe i doprowadzimy ten tunel do sprawności technicznej, że 
będzie mógł być użytkowany i będzie dopuszczony do użytkowania, zwłaszcza, że 
obiekt ten posiada pomieszczenia użytkowe, które się przydadzą do 
funkcjonowania całego obiektu. 
Następny remont to jest usprawnienie systemu kontroli dostępu na obiekcie przy 
organizacji imprez masowych przy tzw. kołowrotach. System ten został uszkodzony 
dwa lata temu w wyniku wyładowań atmosferycznych i cześć tzw. sprawdzarek 
została uszkodzona. Nie ma już elementów zapasowych. Trzeba cały system od 
nowa zaprojektować. Technologie są, także też chcemy to w tym roku zrobić. Koszt 
na tym obiekcie to w granicach 1,1 mln zł. Także jest to najważniejszy pkt 
remontów w GOS-ie, który na ten rok planujemy.  
Następna to jest pływalnia przy ul. Chałubińskiego. W związku z tym, że ta 
pływalnia ma już 13 rok użytkowania potrzeba wykonać pewne modernizacje, 
wymianę urządzeń, które się zdekapitalizowały, jeżeli chodzi o wymianę 
wentylacji, modernizację systemu uzdatniania wody, remont wentylacji i 
oczywiście odnowienie powłok malarskich na obiekcie. To zamyka się w kwocie 1 
mln zł.  



13 

 

Następnie to jest stadion żużlowy przy ul. Zawodników. W związku z tym, że obiekt 
musi mieć odpowiednie oświetlenie do rozgrywek w I lidze, w związku z tym, że 
oświetlenie ma już swoje lata dokonaliśmy już na tym etapie remontu oświetlenia i 
cały koszt tego oświetlenia zamknął się w granicy 70 tys. zł.  
Dodatkowo musimy wymienić wszystkie kamery i rejestratory na przystankach i 
przystaniach żeglarskich w związku z tym, że zamontowany system kamer, który 6 
lat temu został zamontowany po prostu już jest niefunkcjonalny. Kamery są takiej 
jakości, że nie można z nich korzystać, także jest też zaplanowany remont, 
wymiana tego całego osprzętu.  
Dodatkowo modernizacja monitoringu, którą chcemy wykonać na molo, żeby całe 
molo było monitorowane w związku z tym, że zdarzają się tam wypadki, utonięcia. 
Jest to niezbędne do monitorowania bezpieczeństwa obiektu, także też planujemy 
w tym roku unowocześnić cały ten system monitoringu i to jest suma w granicach 
150 tys. zł.  
Dodatkowo na przystani Żabi Kruk musimy podnieść dalby. One zostały 
zaprojektowane tak i wykonane, że przy sztormach i podniesieniu stanu wody na 
Motławie pomosty nam odpływają. W związku z tym musimy dokonać podwyższenia 
tych dalb. Mamy już dokumentację, mamy pozwolenia i to jest koszt w granicach 
50 tys. zł. 
Pozostałe remonty to jest Falochron Zachodni. To jest falochron, który został 
oddany nam rok temu przy Parku Brzeźnieńskim. W związku ze sztormami, które w 
zeszłym roku były, oddana do użytku cześć tej drogi dojścia do Falochronu 
Zachodniego została zniszczona przez sztorm i niestety teraz musimy to z własnych 
środków remontowych przywrócić do stanu używalności, żeby ten obiekt i ta część 
kompleksu została dopuszczona do ruchu i służyła mieszkańcom. 
To z większych remontów jest wszystko. Są jeszcze drobniejsze remonty, ale 
podałem te, które są główne w zadaniach GOS-u na 2018 rok. Dziękuję.      
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Czy są pytania ze strony Komisji? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Panie dyrektorze jakie są nakłady na ten falochron?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Mamy kosztorys i to jest w granicach 120 tys. zł. Postępowanie przetargowe pokaże 
ile to zadanie faktycznie będzie kosztować. 
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Jeżeli chodzi o kwestie stadionu przy ul. Traugutta to jest mowa o torze 
wrotkarskim?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Nie. Mówimy o łączniku. To jest budowla, która łączy dwa boiska piłkarskie ze 
sobą.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
A te kołowroty będziecie robili na jakim obiekcie?  
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Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Kołowroty są, tylko będzie system dostępu, czytniki, też przy ul. Traugutta. Całość 
1,1 mln zł czyli tunel, plus kołowroty, a same kołowroty, system dostępu 280 tys. 
zł. Kołowroty są, ale czytniki, całe oprogramowanie to jest taki koszt tego systemu. 
W związku z tym, że obiekt może być użytkowany w tym sensie, że będą imprezy 
masowe, to obiekt musi mieć sprawny system dostępu, także musimy to wykonać.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Będę kontynuował temat w kwestii modernizacji w obiektach oświatowych 
realizowane przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska. Może zacznę od tej sali 
gimnastycznej na Wąsowicza. Zresztą już wspomnianej. Będzie modernizowana sala 
przy ul. Wąsowicza przy SP nr 35. Następnie sala przy ul. Kanapariusza też 
wykorzystywana przez tę szkołę jako szkołę sportową. Też będzie zmodernizowana 
w tym roku. Następnie kolejna sala gimnastyczna przy ul. Wielkopolskiej przy 
Szkole nr 86, również ze względu na konstrukcję będzie zmodernizowana sala 
gimnastyczna. Kolejne prace modernizacyjne dotyczą boisk przyszkolnych i w 
kolejności chciałbym powiedzieć o boiskach, które będą w tym roku 
modernizowane: przy SP nr 7 przy ul. Majora Słabego. Tam będzie jedno 
modernizowane boisko, które dotychczas było wykorzystywane przez szkołę plus z 
nową nawierzchnią poliuretanową.  
Kolejne boisko to jest przy SP nr 82 przy ul. Radarowej.  
Kolejne boisko przy Szkole nr 84 przy ul. Otomińskiej.  
Boisko przy ZSO nr 10 przy ul. Krasickiego. To jest planowane jako setne boisko w 
tym roku do skończenia. 
Planujemy jeszcze w tym roku do realizacji boisko przy Zespole Szkół Architektury 
Krajobrazu i Handlu przy ul. Czyżewskiego. 
Ostatnie w planach, które mamy do realizacji to jest przy SP nr 52 przy ul. 
Kościuszki. 
To są wszystkie zadania do zrealizowania przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta 
Gdańska przewidziane na ten rok.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Jaki to jest ogólny koszt?   
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Jeśli chodzi o sale gimnastyczne to jest ok 4 mln zł. Jeśli chodzi o boiska 
przyszkolne w budżecie posiadamy 6 mln zł na ten rok. Ok 10 mln zł razem 
przewidujemy do realizacji w tym roku na te wszystkie zadania wymienione przeze 
mnie.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z tym, że te dwa ostatnie boiska będą już płatne ze środków 2019 r. Zaczną się w 
tym roku i skończą w roku przyszłym.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A SP nr 81 w Klukowie?  
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Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Jest przewidziana do dokumentacji projektowej. Mówimy o tej przy ul. ? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Radarowej. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
To jest nr 82. To jest do realizacji w tym roku z terminem zakończenia w połowie 
roku.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że myśmy jeszcze w Szkołach Architektury Krajobrazu, w szkole przy 
Radarowej i jeszcze w jakiejś szkole wystąpili też o dofinansowanie z Ministerstwa 
Sportu do tych obiektów, ale nie wstrzymuje to naszych inwestycji i przetargów. Po 
prostu jeżeli te pieniążki jakimś cudem do nas miałyby z budżetu centralnego trafić 
to po prostu uzupełnią kasę miasta, ale boiska i tak będą budowane?   
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
To co pan dyrektor powiedział przed chwilą w kwestii finansowania w przyszłym 
roku to też jeszcze będziemy musieli zobaczyć jak przetargi będą się pojawiały. 
Jesteśmy przed jeszcze paroma przetargami, w związku z tym to też pokażemy jak 
dopiero budżet będzie konstruowany.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Jak się mają te kwoty kosztorysowe do przetargów? Czy przetargi generują większe 
koszty?  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Przekraczają posiadany budżet na ten rok.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale na Wąsowicza rozbudowa hali zmieściła się w kosztorysie.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Tak. Właściwie jesteśmy w przededniu wejścia na budowę.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To są ostatnie przypadki budowy zmieszczenia się w kosztorysie dlatego, że rynek 
idzie w tej chwili wyżej.   
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Przy ul. Krasickiego to było boisko wielofunkcyjne?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest w pkt 5. Za chwilę będzie omawiane.  
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Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Nie chodzi mi o klub sportowy tylko o boisko, o którym wspominał pan dyrektor.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W pkt 5 Komisji jest pełnowymiarowe boisko dla dzielnicy Brzeźno i kwestia 
wybudowania tam centrum sportowego przy ZSO nr 10 przy ul. Krasickiego. To tu 
opowiemy szerzej o tym zakresie, który jest realizowany.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze do tego pkt. Do pana dyrektora Galikowskiego pytanie. W zeszłym roku 
była przewidziana w budżecie budowa boiska przy SP nr 35 też przy Wąsowicza, 
gdzie te dwie hale teraz robimy. Natomiast uwarunkowania planu 
zagospodarowania tego przeprowadzić już nie wolno na nim. Tam jest teraz 
wszczęta procedura włączenia terenu, żeby spełnić wymagania terenów czynnych 
biologicznie. Jak nam się uda ten projekt spiąć, włączyć ten teren czy tam już jest 
projekt tego boiska i w 2019 będzie można je zaplanować? Czy też nie ma jeszcze 
projektu?  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska        
Na dzisiaj nie ma jeszcze projektu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję za omówienie tego tematu. 
  

PUNKT  - 5 
 

Pełnowymiarowe boisko dla dzielnicy Brzeźno i kwestia wybudowania tam 
centrum sportowego przy ZSO nr 10 przy ul. Krasickiego. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Szanowni państwo jeśli chodzi o ten zakres to właśnie tak nam wychodzi w 
kolejności realizacji boisk, że nr 100 będzie oznaczone boisko, czy kompleks boisk, 
które są w trakcie budowy. W połowie roku planujemy ich finalizowanie, potem 
odbiory i to jest zestaw następujący. Przebudowujemy boisko wielofunkcyjne wraz 
z infrastrukturą przy tym Zespole Szkół 31x16 metrów, budujemy boisko do piłki 
nożnej wraz z infrastrukturą o wymiarach 46x22 metry, budowa placu zabaw dla 
dzieci z pewnym jeszcze zagospodarowaniem terenu. Wartość tego kontraktu to 
jest 1,5 mln zł i to jest fizycznie w trakcie realizacji jak już powiedzieliśmy. 
Natomiast gdyby wykonanie tego zagospodarowania terenu można powiedzieć, że 
wypełnia to co przy tym obiekcie można było zmieścić jeśli chodzi o infrastrukturę 
zewnętrzną, rekreacyjną. Natomiast od razu odpowiadając na pytanie odnośnie 
boiska pełnowymiarowego w dzielnicy Brzeźno, to jest informacja sprzed dwóch 
dni, więc świeża, Biuro Rozwoju Gdańska wskazuje, że fizycznie nie ma możliwości 
zlokalizowania takiego boiska w dzielnicy jeśli chodzi o plan, ale to też tereny 
gminne. Na dzisiaj akurat w tej dzielnicy nie dysponujemy terenem gminnym, który 
mógłby pozwolić na zrealizowanie boiska pełnowymiarowego, abstrahując od tego, 
że w mieście Gdańsku boisk pełnowymiarowych nie realizujemy w tej chwili. 
Faktycznie planujemy, dzisiaj była mowa o tym przy budżecie i WPF-ie, na Letnicy 
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taki kompleks sportowy z boiskami pełnowymiarowymi, ale on jest bardzo zależny 
od tego czy pozyskamy dofinansowanie zewnętrzne. Natomiast fizycznie na dzisiaj 
nie realizujemy żadnego w najbliższym czasie pełnowymiarowego boiska w 
Gdańsku. Jest pewien wykaz tych boisk, które na dzisiaj istnieją. Oczywiście nie 
będę wspominał o stadionie, bo to jest inna skala, ale są boiska, które dzisiaj 
funkcjonują, i z których można w pewien sposób korzystać, choć są mocno 
obłożone. Natomiast na całym terenie miasta są wskazane 4 lokalizacje na boiska 
pełnowymiarowe, natomiast w tej chwili nie projektujemy żadnego z nich. 
Wracając do Brzeźna wydaje nam się, że to co się w tym roku fizycznie wydarzy 
przy ZSO nr 10 można powiedzieć, że jest tutaj bardzo dużym, ciekawym, istotnym 
uzupełnieniem tych funkcjonalności przy tym obiekcie i tak jak powiedziałem, 
akurat tak się składa, że będzie to setny z kolei obiekt przy szkole w tej najbliższej 
perspektywie. Także tak to na dzisiaj wygląda.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Jaki to jest koszt?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest 1,5 mln zł, ale tak jak wymieniałem to jest przebudowa jednego z boisk, 
budowa nowego boiska, budowa placu zabaw i zagospodarowanie terenu. Razem 
wydajemy tam 1,5 mln zł i w połowie roku powinniśmy kończyć te prace, z końcem 
wakacji, początkiem roku szkolnego będzie uroczyście to oddane do użytkowania.   
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Mam pytanie, bo jestem zainteresowany tym co się dzieje w Brzeźnie, a skoro 
budujemy tam dwa boiska i jeden plac zabaw na terenie szkoły, czyli docelowo to 
miałby być, z którego by korzystali uczniowie szkoły. Po pierwsze. Po drugie 
według moich informacji te kwestie musiały się zmienić w ostatnich dniach. Na 
spotkaniu w gronie z przedstawicielami m. in. GOS-u mieliśmy informację o tym, że 
teren nieopodal ul. Hallera, na terenie dawnych ogródków działkowych, tam jest 
możliwość zlokalizowania tego boiska. Czy jeżeli chodzi o plan inwestycyjny miasta 
w stosunku do tego terenu coś się zmieniło? To po pierwsze, a po drugie w obecnie 
obowiązującym planie przy ul. Gdańskiej nieopodal klubu Cebulka, obecnie tam 
znajduje się dziki sad, gdzie też w przeszłości funkcjonowało boisko. Zgodnie z 
miejscowym planem tam właśnie przewiduje się wyłącznie boisko, obiekt sportowy, 
pełnowymiarowy i czy miasto w związku z tym tutaj również zmieniło plany? Jeżeli 
tak to jakie są plany miasta w stosunku do tych dwóch nieruchomości?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Ja się nie zajmuję planami miasta w stosunku do nieruchomości. Wykonuję 
inwestycje zaplanowane wcześniej, natomiast to jest pytanie, które można 
skierować jak najbardziej np. przez Komisję do pana Prezydenta, czy Biuro 
Rozwoju Gdańska potwierdzi, przekaże przeznaczenie terenu. To co my dzisiaj 
wiemy to te obiekty, które realizujemy, które będą w tym roku oddane do użytku 
są obiektami oczywiście, że dla szkoły, ale w godzinach funkcjonowania szkoły, ale 
nic nie stoi na przeszkodzie, żeby były otwarte i udostępniane. Natomiast co do 
terenów to jeszcze raz, bo ważne są dwie rzeczy w tym wszystkim. To pewnie 
uprzedzam odpowiedź Biura Rozwoju, ale chciałbym, żeby zgodnie z 
kompetencjami też odpowiedziało, to są do pogodzenia dwie rzeczy: teren gminny, 
którym gmina dysponuje i funkcja w planie pozwalająca na zrealizowanie tam 



18 

 

boiska i obszar, rozmiar tego terenu umożliwiająca zlokalizowanie tam boiska 
pełnowymiarowego i niezbędną infrastrukturą. Jak te trzy rzeczy ze sobą się 
pogodzi to powinno być odpowiedź tak, jest w Brzeźnie taki teren. Informacja z 23 
marca jest taka, że takiego terenu nie ma, który spełniłby te trzy warunki łącznie.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Można aplikować o zmianę planu. Rada Dzielnicy czy radni, którzy mają tu 
największe rozeznanie i może powinni wystąpić do Prezydenta o zmianę planu 
zagospodarowania i podpowiedź jest jasna i tu pan dyrektor już nic więcej nie 
może dodać ani ująć. Jeżeli państwo widzą takie tereny rozwojowe pod sport, pod 
wykorzystanie tych terenów dla dzielnicy to powinniście wystąpić do Prezydenta 
Miasta Gdańska o zmianę w planie zagospodarowania.   
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Niestety Rada Dzielnicy jeszcze nie ma kompetencji, żeby występować o zmianę 
miejscowego planu.     
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Oczywiście, że ma. To pan się myli. Nie wiem, czy pan jest radnym dzielnicy, ale 
Osowa, Kokoszki, Matarnia, jesteśmy na etapie zmiany planów ze względu na 
decyzje Rad Dzielnic. Na Matarnii kończymy właśnie taki plan, gdzie zamiast 
działki, która miała iść pod cele mieszkaniowe będzie przedszkole przy ul. Elewów. 
To samo jest na Osowej, więc absolutnie inicjatywa państwa Rad Dzielnic jest tu 
dobrze widziana, dlatego, że my nie wszędzie mamy takie rozeznanie. 
Procedujemy ponad 100 planów rocznie i nie wszędzie w tych planach każdy jest 
się w zostanie zorientować, czy teren spełnia warunki pod boisko pełnowymiarowe 
czy nie, bo tutaj ja myślę, że lokalna społeczność musi jak najbardziej decydować 
o tym i wystąpić do Prezydenta. Nic nie stoi na przeszkodzie.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Chciałbym się zapytać czy ta uchwała w 2015 roku, która wyszła pozbawiając w 
sporcie głosu Rad Dzielnic czy ona miała zostać naprawiona i teraz jak 
rozmawiałem z jednym z radnych powiedziano mi, że owszem Rady Dzielnicy mają 
możliwość opiniowania planów zagospodarowania przestrzennego w swojej 
dzielnicy, jednakże te plany ze względu właśnie na tą uchwałę nie muszą być brane 
pod uwagę.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To prawda. Żadna uchwała Rady jednostki pomocniczej może nie być brana pod 
uwagę ani przez Radę Miasta, ani przez Prezydenta. Natomiast Rada Dzielnicy ma 
wręcz obowiązek i to jej daje statut występowania we wszystkich sprawach 
ważnych dla mieszkańców, w tym inicjowania planów zagospodarowania. To czy 
przychyli się do tego Prezydent czyli te procedury, a potem czy poprze to Rada 
Miasta itd. to jest inna sprawa, ale państwo mają taki obowiązek. Jeżeli Prezydent 
czy radni takich wniosków nie będą wspierać to mają państwo inne możliwości 
oddziaływania na radnych i Prezydenta. Ja mam akurat takie doświadczenia z 
Osowy, z Kokoszek, z Oliwy, z Matarnii, gdzie występujemy w tych planach, 
wspólnie koordynujemy pewne rzeczy, pilnujemy tych planów i te plany są 
zmieniane.    
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Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Dobrze, ale jeżeli plan…   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie chciałbym tutaj takiej dyskusji. Jestem dostępny po Komisji, bo pan 
przewodniczący prowadzi i prosiłbym, żeby tego się trzymać.    
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Ale to jest błąd.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie ma żadnego błędu. Proszę zobaczyć plan na Matarnii na Elewów.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Ale mnie Matarnia nie interesuje. Jestem radnym Dzielnicy Brzeźno i miejscowy 
plan przy ul. Krasickiego przewiduje boisko i jest to jedyne przeznaczenie tego 
terenu. Więc jeżeli ja słyszę, że nie ma możliwości zbudowania tam boiska to ja się 
pytam czy miejscowy plan tam obowiązuje i jeżeli tak to ewentualnie na podstawie 
jakiego innego prawa tutaj wyciągamy wnioski, że nie ma możliwości zbudowania 
boiska.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To są dwie możliwości, bo Komisja wystąpi do pana Prezydenta, albo pan jako rada 
Dzielnicy może złożyć pytanie wprost do Biura Rozwoju Gdańska, które fizycznie 
odpowie na ten temat, bo tym się zajmuje. W tym sensie podpowiadamy jak 
uzyskać taką odpowiedź z pierwszej ręki.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Tak zrobię.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Wspomniał pan o budowie centrum. Rozumiem kompleks tych boisk to mieści się w 
ramach tej nazwy Centrum Sportowego?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. To jest pomysł na centrum sportowe w Letnicy w obszarze jeżeli wjeżdżamy 
do miasta, wyjeżdżamy spod tunelu po lewej stronie mamy stadion, po prawej 
stronie tereny Letnicy, w tym rozwijają się deweloperzy to troszeczkę wcześniej 
zaraz po wyjeździe jest taki teren w części terenu przeznaczony właśnie pod 
rekreację, trochę pod jakąś niewielką kubaturę i w tym obszarze badamy 
możliwość zrealizowania takiego centrum i to czy Ministerstwo Sportu by nas 
wsparło, podobnie jak nas wsparło kiedyś na GOKF-ie, czyli ośrodku 
lekkoatletycznym. To bardzo podobna procedura. Chcemy, żeby uznano tą 
inwestycję jeśli to możliwe za strategiczną dla sportu w kraju i wprowadzono na 
listę. Tak się udało w przypadku tzw. GOKF-u, więc tu może też się tak uda i wtedy 
byłaby szansa na dofinansowanie. Z grubsza mówiąc. Zakres tego przewiduje tam 
m. in. boiska pełnowymiarowe, stąd jeśli mówimy o najbliższych boiskach 
pełnowymiarowych w mieście to gdyby to finansowanie się powiodło to to będzie ta 
lokalizacja.   
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest kilkadziesiąt milionów złotych.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest bardzo duży projekt, dlatego ten kierunek w stronę bycia strategicznym dla 
sportu w kraju.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
To miałby być obiekt ogólnodostępny czy z przeznaczeniem dla jakiejś organizacji, 
związku? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Na pewno łączący w sobie te rzeczy. To zależy od montażu finansowego, od 
uwarunkowań tego programu jeśli musiałby być w pewnej części wyznaczony do 
danej dziedziny i danych godzin to dalej by służył pozostałej części, być może 
będzie musiał być w jakiś sposób komercjalizowany w części, żeby chociaż mieć coś 
na wynajem. To się już buduje później. Pytanie czy byśmy byli w stanie dostać się 
na tą listę strategiczną dla sportu.    
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Tak z ciekawości kiedy ten projekt został powołany do życia w ogóle? W jakim 
czasie był brany pod uwagę i realizowany, przygotowany? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
On jest we wstępnej fazie. Dzisiaj jest finalizowana koncepcja dopiero, czyli 
pomysł jak by mogło to wyglądać, ale tak naprawdę źródło finansowania zdecyduje 
o tym ostatecznym kształcie.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Rozumiem, dziękuję.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję. Kończymy ten punkt. Panie dyrektorze w przypadku takiego kataklizmu, 
że obiekt się spalił czy pan dysponuje rezerwami finansowymi? Następny punkt to 
będzie sprawa Corpus Gym.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest pytanie czyj to obiekt.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To nie jest temat do pana dyrektora.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
My od miasta nie oczekujemy nic od początku, ponieważ nigdy nie dostaliśmy od 
miasta żadnych pieniędzy, nigdy na to nie liczyliśmy. Byliśmy wręcz w imprezach, 
organizacji imprez masowych dyskryminowani na rzecz narodowego naszego sportu, 
wręcz na brazylijskim poziomie piłki nożnej, także w tej chwili chodzi tylko i 
wyłącznie o utrzymanie i odbudowę ze środków naszych czy pozyskanych od 
sympatyków czy nas jako członków stowarzyszenia pieniędzy. To nic ponadto. 
Jeżeli miasto mogłoby nas wspomóc to super, ale nie liczymy.   
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Jest jeszcze dla różnych dyscyplin, niekoniecznie związanych z piłką nożną są 
granty, Biuro Prezydenta ds. Sportu to prowadzi i to jest w wysokości 3 mln zł 
rocznie. Wnioski są składane na kwoty dwa razy większe niż są granty. Wniosek 
musi być złożony formalnie. Rozumiem pana działalność, bo ja w innej dyscyplinie, 
w sportach motorowych, a konkretnie w motocrossie działałem. Potrzeby były 
duże, a możliwości były małe. Trzeba spróbować.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Panie przewodniczący pozwolę sobie od razu odpowiedzieć, bo znam znakomicie 
ten temat po pierwsze. Po drugie występowałem wielokrotnie z wnioskami tak 
precyzyjnie złożonymi i zostały one pomijane, a już jak jeden został uwzględniony 
organizacji międzynarodowej imprezy transmitowanej na cały kraj został on 
sfinansowany tylko w 30%, to już pomijam, po mocnym lobbowaniu przeze mnie w 
różnych instytucjach. Także jeżeli chodzi o przyznawanie grantów w tym wypadku 
jest Pomorska Federacja Kickboxingu założona przez 4 czy 5 klubów sportowych, 
która działa chyba już od ponad 15 lat. Tam jest tam mocno politycznie 
wewnętrznie związana i dwóch czy trzech prezesów tych klubów ma kogoś z 
rodziny właśnie niestety w Urzędzie Marszałkowskim i od zawsze jest to ciężkie do 
przebicia do tego stopnia, że skradziono mi pomysł imprezy, skradziono mi nazwę 
samego projektu. W jednym roku mi wypaliła impreza, a drugi rok już właśnie inny 
klub pod tą samą nazwą złożył o takie same środki zapotrzebowanie i zostało im to 
przyznane i jest to przyznawane im od 15 czy 20 lat non stop. Także ja już się 
pogodziłem z tym, jak wygląda sytuacja i dlatego pozyskiwaliśmy środki 
ewentualnie od prywatnych sponsorów, rzadko to się udawało, ale głównie 
inwestowaliśmy nasze związkowe pieniądze to co ze składek młodych i starszych 
uczestników udało nam się nagromadzić.    
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Czyli przechodzimy do pkt 6. Proszę bardzo.  
 

PUNKT  - 6 
 

Sytuacja Klubu Sportów Walki Corpus Gym podpalonego w ubiegłym roku w 
dzielnicy Brzeźno. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tylko, żebyśmy się skupili na meritum, na głównym założeniu z czym do Komisji 
państwo z Klubu i Rada Dzielnicy i rozumiem radni dzielnicy się zwracają, że jest 
tak, żeby Corups Gym został w miejscu, w którym się znajduje, i żeby nie przenosił 
się w inne dzielnice Gdańska. Chcą mieć swój klub u siebie w dzielnicy, nie chcą 
gdzieindziej wychodzić z dzielnicy i jeszcze dodam, bo są tu przedstawiciele Rady 
Dzielnicy, na gorąco rozmawiamy, i że teren, na którym państwo się znajdują czy 
cały ten teren powinien zostać przeznaczony w planie zagospodarowania czy w 
planach rozwojowych dzielnicy na teren sportowo – rekreacyjny. Nie powinien 
ulegać przekształceniu na funkcje mieszkaniowe. Czy tak? 
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Po części powiem tak. Z jakiego względu, ponieważ w 2014 roku powstał pomysł 
tam budowy ośrodka sportowego stricte pod sporty walki, pod sporty halowe 
głównie wraz z bazą na przyjęcie obozowiczów, kadrowiczów Polskiego Związku m. 
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in. Kickboxingu. To jest grupa ok 600 osób regularnie korzystających tak jak są 
centralne ośrodki sportu nie wiem, czy w Zakopanem, żebyśmy mieli możliwość 
przygotowywania się tutaj, ponieważ w 2010 jeszcze ze względu na to, że mieliśmy 
troszeczkę więcej jako stowarzyszenie pieniędzy i możliwość wyposażenia tej hali 
stricte pod sporty walki, mogliśmy zapraszać różnych gości tylko ze świata sportów 
walki z kraju i z zagranicy jak również przyjeżdżały do nas ekipy telewizyjne, 
kręciły różne zgrupowania i ewenementem tego miejąca było to, że mamy idealne 
warunki przygotowawcze ze względu na wysokość obiektu czyli ten obiekt w 
szczycie ma ponad 5 m, gdzie jest możliwość nie dość, że swobodnej pracy tzw. na 
małpim gaju czyli na linach prowadzonej gdzieś na wysokości, swobodne 
oddychanie, postawienie ringu, organizowanie wewnątrz regionalnych turniejów 
pierwszego kroku, a zarówno przyjmowanie obozowiczów na profesjonalne obozy 
przygotowawcze przed wyjazdami na duże imprezy typu Mistrzostwa Europy czy 
Mistrzostwa Świata. Takich imprez organizowaliśmy całe mnóstwo. Kilka edycji 
zarówno sparingowych jak i treningowych rangi mistrzostw pierwszego kroku kick 
bokserskiego. Wszyscy zawsze podkreślali, trenerzy z kraju również, zawodnicy, 
bardzo znani zawodnicy, tutaj mógłbym wymieniać nazwiska, ale tu nie ma aż 
takiego znaczenia, że specyficzny klimat właśnie naszego jodowanego powietrza, 
możliwości treningu w parku Haffnera, czy na plaży, morsowanie w zimę, czy 
naturalnie obiekt znajdujący się tam od wielu lat, czyli most, który graniczy 
Brzeźno z Nowym Portem o procentowym wzniesieniu 21% i umożliwiał nam treningi 
interwałowe, czyli te podbiegi bardzo blisko klubu, trasy wewnątrz parku, samo to, 
że mogliśmy promenadą bezpośrednio z klubu ruszać w ramach przygotowania 
tlenowego do Sopotu i z powrotem. To zachęcało też wszystkich naszych kolegów z 
kraju i nie tylko z kraju, a ze świata, żeby do nas zawitać wraz ze swoim klubem. 
Mieliśmy dzięki temu też rozwój i możliwość konfrontacji swoich umiejętności z 
zawodnikami z całego świata, a także ten pomysł budowy tej bazy powstał bodajże 
w 2011 czy 2012 roku, a to, że żeśmy zaczęli się starać na realizację tego pomysłu 
to był 2014 rok, gdzie radni miasta Gdańska podpisali nam rekomendacje pod naszą 
inicjatywą. Niestety mieliśmy taki przykry wypadek, że prezes jednej z firm 
wydobywczych z Krakowa, który chciał zainwestować zabił się z rodziną w górach w 
Austrii i ten plan poszedł w odsunięcie, ale cały czas poszukiwaliśmy strategicznego 
sponsora i praktycznie można powiedzieć, że przed samym tym zdarzeniem 
losowym podpalenia, dosłownie tydzień wcześniej byłem w BOM-ie 9, który jest 
odpowiedzialny za ten teren, pobrałem wniosek o wykup terenu na rzecz 
Stowarzyszenia. Chcieliśmy to sobie przygotować jak należy. Budowa sąsiadów już 
się kończyła, także praktycznie można powiedzieć, że powinni znikać stamtąd za 
chwilę. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Budowa sąsiadów to mówi pan o?   
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
O spółce deweloperskiej Invest Komfort osiedle Nadmorze. Jak nam wcześniej pani 
powiedziała z Urzędu podczas odbioru tego lokalu gdzieś 10 lat wcześniej, że to nie 
musicie państwo żadnych zapytań składać, bo to jest działka z żywym 
inwentarzem, tak to nazwała, czyli byli jeszcze sąsiedzi, mówi, ciężko zawsze taki 
teren sprzedać, także na pewno nie będzie się tam nic działo. Co się stało? Ludzie 
się powykupywali, prywatne posesje, tylko jedyny budynek gminny na działce 11,5 
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tys. metrów w pasie nadmorskim, o czym nie muszę mówić jeżeli chodzi o 
zabudowę to jest duży kąsek, zostaliśmy jako jedyny obiekt. Spłonął.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To było podpalenie?    
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
To było podpalenie. Powiem tak. Śledztwo zostało wszczęte dopiero po sześciu 
miesiącach, po sześciu miesiącach i dwóch tygodniach, gdzie praktycznie ktoś 
skrupulatny w momencie, że tak powiem, zainteresowania się tym śledztwem, 
mógł się przyczepić do wielu rzeczy, które na ostatnim przesłuchaniu wyciągnąłem 
czyli m. in. do tego, że nie powiązano pewnych faktów, które doprowadziły do, że 
tak powiem, do przepadku materiałów dowodowych w celu ustalenia sprawców. 
Poza tym z jednej ze strategicznych kamer był widoczny samochód sprawców, była 
możliwość ustalenia rejestracji. Zawiesza się monitoring na okres przejazdu tego 
samochodu, także też jakiś wypadek losowy. Mam nadzieję, że pani prokurator 
będzie to wyjaśniać. Po tym spaleniu 7 września została wydana decyzja przez 
pana Prezydenta Bielawskiego, o tym, żeby natychmiast rozwiązać…      
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kiedy pan powiedział? 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
7 września. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Już po spaleniu?  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Po spaleniu, 7 września została wydana decyzja o tym, żeby jak najszybciej 
rozebrać ten obiekt i przygotować teren do przetargu. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To już było oficjalne pismo Prezydenta Bielawskiego?   
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Tak, to jest wszystko do sprawdzenia, owszem, w mediach. To jest wszystko 
udokumentowane. Materiały są. Podnieśliśmy krzyk rozpaczy i chyba 5 dni później, 
12 września o godzinie 21 miasto wydało decyzję, że wstrzymują się z tymi 
decyzjami ze względu na transparentność, dlatego, żeby solidaryzować się do czasu 
wyjaśnienia tego śledztwa. Ludzie tutaj od nas ucieszyli się, że odnieśliśmy jakiś 
połowiczny sukces. Ja jednak od samego początku mówiłem, że widzę w tym drugie 
dno, bo nie należy się cieszyć z tego i faktycznie miałem rację. Tego dnia właśnie, 
12 września odbyła się Komisja Śledcza i przesłuchanie naszego Prezydenta Pawła 
Adamowicza w sprawie wiadomej, czyli mówimy tu o Amber Gold, ale co to ma 
wspólnego? Ma wspólnego, że trzecia godzina i 17 minuta, materiał filmowy 
również jest dostępny, pani Wassermann porusza, że tak powiem, wątki korupcyjne 
wobec pana Bielawskiego i pana Ducha, kilka innych rzeczy wobec pana 
Prezydenta, o których, tak przynajmniej wyglądało, nie wiedział, i jakieś 4 godziny 
po zakończeniu tej Komisji miasto wydaje decyzję o wstrzymaniu działań wobec 
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naszej działki. Także wiele rzeczy i także wiele późniejszych, że tak powiem, 
historii, które się dzieją do dnia dzisiejszego wskazuje na to, że gra idzie o 
pozyskanie terenu. My chcemy tam zostać. Chcemy zbudować ten ośrodek nawet 
jeżeli byśmy mieli złożyć projekt, złożyć go nowy, jeżeli miasto zdecydowałoby się 
wydzielić ziemię, ponieważ działka jest tak wielka, co też mi sugerowano 
pytaniem, czy w ogóle będę zainteresowany wykupem tego terenu ze względu na 
jego wielkość i plan zagospodarowania, czyli zabudowę mieszkaniową i usługi 
podstawowe? Owszem, zgodziliśmy się na to. Podcięło to chyba trochę skrzydła 
tym, którzy pytali, ponieważ później wszelkie, że tak powiem, decyzje zapadły. 
Nagle plan zniknął. Został zawieszony ponownie.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W którym roku ten plan był? 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
W 2013 roku po tym jak Brzeźno…    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak długo jest procedowany?  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Nie. W 2013 roku była afera nie dla wieżowców. Powstały projekty, na których 
widziałem w miejscu naszego klubu budynki postawione, zaprojektowane osiedle, 
łącznie z zaprojektowanym tym supersamem, który teraz jest przedmiotem 
rozmów wielu zarówno dziennikarzy jak i mieszkańców. Ponowna sprawa pana 
Przywary wraca, czyli wykupu tego terenu i budowy wieżowca. Także w tamtym 
momencie mieszkańcy, że tak powiem, powstrzymali ten projekt. Prezydent się 
ugiął, wybory się zbliżały, także został on zawieszony, ponieważ mówię, w 2014 
roku pan Prezydent wygrywa wybory, w 2015 jest ta uchwała, która właśnie 
pozbawia Rad Dzielnic głosu, a właściwie decyzyjności w sprawie… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie, to nieprawda.  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Tak jak mi powiedziano to jest tylko i wyłącznie w tym momencie opinia Rady 
Dzielnicy, która nie musi być brana pod uwagę. Dobrze, jak zwał tak zwał. Nie 
jestem politykiem. Nie znam się na tym prawie. Jednak mimo wszystko widzę 
jakieś ruchy ewolucyjne w sprawie rozmów na temat projektowania i zabudowy 
różnych dzielnic ze strony miasta. Chciałem jeszcze przypomnieć, że była następna 
sytuacja, gdzie wstawiła się za nami Rada Dzielnicy, za co bardzo dziękuję. Została 
podjęta uchwała o tym, że zarówno Rada Dzielnicy jak i mieszkańcy, zebrane 1300 
podpisów na petycji, również stowarzyszenia działające na rzecz mieszkańców 
Brzeźna poparły nas w tym, żebyśmy zostali konkretnie na adresie Krasickiego 7B, 
czyli dotychczasowym miejscu. Jednakże pan Grzelak, Prezydent Grzelak próbował 
nam zapewnić zastępczy lokal na ul. Racławickiej w kompleksie mieszkalnym 
wspólnoty mieszkaniowej. Tam jest z 80 rodzin…   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jaki jest stan na dzień dzisiejszy? Czy nadal miasto za pośrednictwem pana 
Wiceprezydenta Grzelaka proponuje państwu lokale zastępcze?  
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Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Drugi zaproponowali nam lokal. Mam film z tego. Nie wiem, czy jest czas na to, w 
każdym bądź razie obydwa lokale nie spełniają warunków pod względem 
wysokościowym, pod względem sąsiedztwa i tego, że nie będziemy mieli warunków 
rozwoju na przyszłość. Tu mieliśmy budynek wolnostojący. Byliśmy i jesteśmy 
stowarzyszeniem sportowym, wieloletnim najemcą i mam też podstawy do tego, 
żeby starać się o wykup w trybie bezprzetargowym z ustawy §34 pkt 1 o gospodarce 
nieruchomościami. Te prawo stara się nam odebrać ze względu na właśnie 
zaproponowanie lokalu zastępczego. Wiadomo tracimy najem, umowę na 
nieruchomość, tracimy wszelkie inne prawa.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Teraz żebyśmy doprecyzowali. Ta opowieść jest bardzo ważna, natomiast tak, 
macie państwo w tej chwili ważną umowę dzierżawy?  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Umowa ważna dzierżawy jest. To jest czas bezterminowy.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Odnawiana rocznie?  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Bezterminowa. Z możliwością wypowiedzenia 3 miesięcznego. Wiadomo, że to 
musielibyśmy zakłócać spokój, czy nie płacić czynszu, jakieś rażące uchybienia. W 
każdym bądź razie działaliśmy na rzecz nie tylko dzielnicy, ale i miasta Gdańska, a 
również kraju, bo mamy też Mistrzów Europy, Świata. Mamy wielu Mistrzów Polski, 
wyszkolonych 30 instruktorów, trenerów, także działamy z pasji. Nasz sztandarowy 
zawodnik ostatnio w wywiadzie dla ogólnej telewizji zapytany dlaczego przeszedł 
na boks zawodowy z kickboxingu powiedział, że kickboxing był jego pasją, robił to 
bo kochał, boks zawodowy ze względów finansowych wiadomo, ponieważ po 
osiągnięciu najważniejszego celu w życiu wtedy, czyli Mistrzostwa Świata dostał 
jednorazową nagrodę od Prezydenta Miasta Gdańska Pawła Adamowicza 600 zł, 
więc już wtedy wiedział, z czym wiąże się ten sport. Radzimy sobie sami. Staramy 
się nasze pasje rozwijać, trenować jak najlepiej. W tej chwili ze względu na tą 
ciągłą walkę od maja jestem oderwany od tego co kocham, co robię najlepiej i moi 
zawodnicy i klubowicze czują to. Chciałbym wrócić do tego, mieć tą sytuację już 
ustabilizowaną. Nie chciałbym się kłócić. Jestem gotów nawet przystać na warunki 
zabudowy, ale niech oni nasz obiekt sportowy wkomponują w tym miejscu. To nie 
jest problem. Jeżeli już muszą zbudować to osiedle, co tego mieszkańcy nie chcą, 
bo to jest kolejne akwarium.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałbym przejść do meritum. Teren jest miejski. Nie ma aktualnego planu i 
złożyli państwo wniosek do budżetu obywatelskiego, bardzo zresztą fajny. 
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Jeszcze teraz projekt unijny chcemy realizować. Nie mamy takiej możliwości ze 
względu na to, że sytuacja… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy pan, czy państwo, panie i panowie radni, społeczność cała oczekują od nas 
takiego działania, bo ja tak rozumiem, żeby Komisja poparła to, aby ten teren 
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został wyłączony z ewentualnej sprzedaży przez Wydział Skarbu i został terenem 
miejskim na cele sportowo – rekreacyjne dzielnicy Brzeźno? Tak najkrócej?  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Jeżeli nie ma takiej możliwości, żebyśmy inwestowali pieniądze, że tak powiem, w 
nasz klub tylko w miasto, niech zostanie to nam zagwarantowane, że… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Wyłączając te wszystkie teorie spiskowe, to obawiam się, że pani Wassermann na 
to nie miała zbyt dużego wpływu tutaj, na to co się dzieje. 
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Ja nie twierdzę, że miała, tylko, że po prostu oczy dziennikarzy zostały zwrócone w 
tym momencie na pana Bielawskiego, który się wycofał i do dnia dzisiejszego pan 
Grzelak uczestniczy… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dobrze, bo przy planach zagospodarowania musi być transparentnie i trzeba 
patrzeć Prezydentowi Bielawskiemu na ręce. Ja też to staram się robić. Powiem 
państwu tak. Powiem uczciwie, że na pewno ja bym nie rekomendował Komisji 
takich rozwiązań, żeby komuś działkę darować. My mamy potem takie problemy jak 
tu np. kiedyś komuś dano jak np. w Oliwie Halę Olivię i potem są też problemy, bo 
przez lata, znamy też problem Gedanii itd. Natomiast oczywiście miasto ma takie 
możliwości i to też stosuje pan Prezydent czyli oddawania w użyczenie na 20, 30 
maksymalnie do 50 lat, bo może dawać maksymalnie użyczenie na 50 lat bez zgody 
Rady Miasta Gdańska, bo takie Rada mu kiedyś dała uprawnie, czy 49 lat. Wiem, że 
w Oliwie mamy na 50 lat użyczenie tylko na cele takie publiczne. I tu nie widzę 
najmniejszych przeszkód, żeby takie rozwiązanie panu Prezydentowi 
rekomendować, bo rozumiem, że pan i klub będziecie w stanie zapewnić 
działalność klubu, odtworzyć mimo tego podpalenia działalność w tym miejscu.  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Już jest odtworzone. Jest tylko i wyłącznie środkowa część dachu wymaga po 
prostu remontu, na który miasto nie daje zgody. Pan Prezydent Bielawski stwierdził 
bez ekspertyzy, że budynek należy rozebrać. Nie było żadnych ekspertów. My 
mamy ekspertyzy zrobione. Mamy elektryków, którzy zrobili nam pomiary, 
podpisali. Mamy też inżynierów, wizyty inżynierów. Wiele innych rzeczy, które 
należałoby zrobić. Tam tylko i wyłącznie po pracach porządkowych i 
konserwacyjnych, podkreślam, w środku okazało się, że tylko i wyłącznie niewielka 
środkowa część dach została nadpalona bezpośrednio, gdzie wymaga wymiany 
poszycia. Od samego początku dach przeciekał i wymagał remontu.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tu nie ma ekspertów, więc tu pan nie musi nam tego tłumaczyć. Mi chodzi o 
meritum. My jesteśmy komisją Rady Miasta i my możemy zrobić jakieś działania…  
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Rozumiem. Poza tym miasto wzięło za ten obiekt odszkodowanie.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jedyne co my możemy zrobić dla państwa to rekomendować w swoim wniosku 
jakieś rozwiązania dla Prezydenta. Te techniczne rzeczy są istotne, ale tu już nie 
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będziemy, bo nie mamy merytorycznych podstaw, żeby w to wchodzić, natomiast 
to co ja widzę i też z rozmowy nie ukrywam z panią radną w kuluarach to państwo 
w ogóle by chcieli, żeby cały ten teren został wyłączony ze sprzedaży i nie mówię 
już o tej części, która jest potrzebna klubowi do działalności, ale w ogóle na 
potrzeby dzielnicy i złożony budżet obywatelski itd. Więc my np. możemy 
wnioskować o to do Prezydenta, aby ten teren został przeznaczony na cele 
sportowo – rekreacyjne i wyłączony np. ze sprzedaży. To możemy zrobić. Nic 
więcej. Nie możemy zakazać, bo nie mamy takiej możliwości. Natomiast takie 
rozwiązanie możemy rekomendować, aby dla dzielnicy, zgodnie zresztą z uchwałą 
Rady Dzielnicy, zgodnie z działaniami państwa w ramach budżetu obywatelskiego, 
aby ten teren w ten sposób zagospodarować. Z mojego punktu widzenia jest to 
bardzo zasadne dlatego, że powiem szczerze, teraz Wojewoda uchylił uchwałę 
krajobrazową co uważam za wielki błąd, bo może by potem takie rzeczy jak to 
Nadmorze, które miało być częścią rewitalizacji dzielnicy. Tak to przedstawiał 
Prezydent też Bielawski, a jest zamkniętym osiedlem, wyalienowanym od lokalnej 
społeczności. Ja takich działań nie popieram. Jestem przeciwny takim działaniom w 
mieście, tworzenia takich enklaw i tym bardziej byłbym przeciwny, żeby w ogóle 
ten teren był poddawany sprzedaży, i żeby tam plan albo robił punktowce, albo 
inne rzeczy, bo tak naprawdę oprócz pasa nadmorskiego, który jest też w pewnych 
rygorach, plaże nie należą do nas, pas nadmorski nie jest też do takiego 
intensywnego wykorzystania. W zasadzie to jest jedyny taki teren w dzielnicy, 
który może na te cele sportowe służyć tak naprawdę. Nie tylko dla państwa, ale dla 
wszystkich. Pani radna wyście złożyli do budżetu, żeby tam scena była.   
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Również możliwość organizowania tam imprez sportowych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy ten wniosek został pozytywnie zaopiniowany? Czy on przeszedł? Czy formalnie 
Urząd przyjął go? 
 
Pani Dorota Kuś – Radna Dzielnicy Brzeźno 
Na razie został zgłoszony przez Internet. Na razie nic nie wiem. Jest do 
rozpatrzenia. Taka jest procedura, że najpierw przyjmują, a potem weryfikują.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Ja ogólnie mam problem z tym, że w Gdańsku od paru ładnych lat jest taka 
sytuacja, że Policja potrafi znaleźć skradziony rower z piwnicy, ale nie potrafi 
znaleźć podpalaczy dawnej zajezdni tramwajowej w Oliwie. Nie potrafi znaleźć 
podpalaczy dawnych torów łuczniczych w Brzeźnie. Nie potrafi znaleźć również 
podpalaczy Polomozbytu we Wrzeszczu. Tutaj widzę też oczywiście ma problem. 
Więc na koniec tego postępowania pewnie przyjdzie poczekać. Tak się dzieje, że 
tam akurat w tych miejscach, gdzie jest nagłe podpalenie seryjnego podpalacza 
budują się nowe osiedla. Często i gęsto są to ci sami inwestorzy. Mają po prostu 
szczęście do tego, że akurat tam komuś spadł zapewne jakiś niedopałek, dlatego 
budynki poszły z dymem. Brakuje mi na tym spotkaniu przynajmniej jednej osoby, 
a może dwóch brakuje mi, pana Wiceprezydenta Bielawskiego i tłumaczy go 
jedynie to, że jest na jakiejś delegacji. Nie wyobrażam sobie, że nie byłoby go 
dzisiaj na tym spotkaniu. Jak piszę interpelację to na wymiankę podpisują się pod 
nim inni Wiceprezydenci. W poniedziałek notabene dostałem też. Pan Bielawski się 
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podpisał i pisze tak m. in. „informuję, że lokal ten nie został przeznaczony do 
sprzedaży”. Tutaj jeżeli chodzi o możliwość wykupienia przez klub sportowy. 
„Powodem tej decyzji jest możliwość realizacji w przyszłości innych działań 
inwestycyjnych na tym terenie”. Skoro nie ma planu, a tutaj już jest założenie o 
innych działaniach inwestycyjnych. Nie rozumiem zupełnie tego pośpiechu, dlatego 
chciałem samego zainteresowanego zapytać, bo miałem kilka takich fajnych pytań, 
ale niestety widzę, że nie będzie to możliwe. Nie wyobrażam sobie, że klub miałby 
nie pozostać w tym miejscu, gdyż Rada Dzielnicy też podejmowała uchwałę w tej 
sprawie. Szkoda, że nie ma Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Brzeźno, bo może 
by nam coś w tej sprawie powiedział, bo z tego co pamiętam to uchwała nie 
mówiła o tym, że klub miałby pozostać w Brzeźnie, stąd może ta propozycja na 
obrzeżach, tylko tutaj w tym konkretnym miejscu i taka jest też wola i żądza 
suwerena czyli mieszkańców tej dzielnicy, którzy nie raz już się wypowiadali, że 
nie chcą tam kolejnego osiedla, a ten na pewno budynek i klub pełni funkcję 
również społeczne w tej dzielnicy, więc nie wyobrażam sobie, żeby mogłoby być 
inaczej. Wiec szkoda, że tych pytań nie będę mógł zadać. Jestem przekonany, że 
na pewno będziemy wnioskować o to, żeby ten klub tam pozostał i ewentualnie, 
żeby miał prawo się tam rozwijać, bo ja już mam dosyć tego żarłactwa niektórych 
inwestorów, deweloperów, chociaż oczywiście nie wszystkich, bo znam również 
tych, którzy działają tak jak trzeba, porządnie. Nie będę ich tu wymieniał, bo 
pewnie swoją osobą zrobiłbym krypto reklamę, ale dobrze wiemy, że tacy są jeśli 
obserwujemy miasto. Chciałbym, żeby to tu wybrzmiało, że na pewno Komisja w 
tej sprawie się zachowa tak jak się zachowa i też bym prosił, żeby radnego 
Każmierczyka ściągnąć z innej Komisji, gdyż nie wyobrażam sobie, że w tak 
ważnym glosowaniu nie wziąłby udziału, gdyż jest radnym z tego okręgu. Na razie 
to z mojej strony tyle. 
 

Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
W tej propozycji przez radnego Andrzejczaka padło takie ogólne sformułowanie na 
tereny rekreacyjne w Brzeźnie. Ja bym poszedł za Łukaszem Hamadykiem i zrobił 
to co niestety nie zrobiła Rada Dzielnicy czyli wprost wyraził, że ten teren ma być 
przeznaczony czy też rekomenduje się Prezydentowi Gdańska, żeby ten teren był 
przeznaczony na rzecz Corpus Gym, który już od wielu lat tam działa i jak widać z 
opowieści przedstawiciela klubu ten klub odnosi sukcesy. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale mówi pan o całym terenie 11,5 tys. metrów?   
 

Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
To jest duma dzielnicy Brzeźno, mieszkańcom Brzeźna. Wiemy też, że sport niesie 
ze sobą to, że właśnie dzięki takim obiektom młodzież nie zawsze ima się 
najgorszych przedsięwzięć, a niestety w Brzeźnie klimatu do uprawiania sportu nie 
ma niestety, ponieważ nie ma infrastruktury sportowej. Więc tutaj jedyną 
nadzieją, że sport w Brzeźnie jako taki będzie działał jest Corpus Gym i mam 
nadzieję, że Komisja tutaj w sposób jednoznaczny i stanowczy powie w tym 
wniosku, który sporządzi do Pana Prezydenta, że rekomenduje, żeby ten teren 
właśnie przy ul. Krasickiego, w którym do tej pory trenowali zawodnicy Corpus Gym 
dalej był z przeznaczeniem na rzecz Corpus Gym.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tylko z tego co słyszałem to zgłosili państwo też, czy mieszkańcy Brzeźna, 
inicjatywę do Budżetu Obywatelskiego do zagospodarowania części tego terenu.  
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Pan Mateusz Błażewicz – Rada Dzielnicy Brzeźno 
Wydaje mi się, że Budżet Obywatelski plus taki jednoznaczny wprost wyrażony 
projekt wniosku do Pana Prezydenta by zwielokrotniał tą siłę i na pewno Pan 
Prezydent by się nie raz, a może pięć czy dziesięć razy zastanowił niż by znowu 
wydał pismo o treści, które tutaj Łukasz przeczytał, a które w mojej ocenie jest 
bardzo takie infantylne, ogólne i niewiele z niego wynika.    
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Chciałem jeszcze zgłosić uwagę, że na wniosek nasz o wykup tego terenu 
otrzymaliśmy odpowiedź, że Gmina nie przewiduje…   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Wykupy są wstrzymane i tak.    
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Co do mieszkań. Zostały przywrócone. Nie wiem, czy się pan orientuje, tydzień 
temu. W ten sam dzień… czy dwa tygodnie temu, w każdym bądź razie dotyczyło to 
głównie przede wszystkim mieszkań. Lokale użytkowe w drugiej kolejności. 
Złożyliśmy ten wniosek i dostaliśmy odpowiedź, że Gmina nie przewiduje sprzedaży 
tego terenu i ten teren zostanie w zasobach Gminy. Konkretna odpowiedź. Więc 
rozumiem, że jeżeli nie planuje sprzedaży to również nie planuje sprzedaży pod 
zabudowę mieszkaniową, chyba, że sami będą się budować. Także wątpię. Po 
drugie jeżeli chodzi właśnie o tą uchwałę to chciałem dodać Prezydent Grzelak w 
obecności kamer i wielu osób po prostu w oczy mówił mi, żebyśmy wnioskowali o 
to, żeby zostać w Brzeźnie, więc dlatego zapewniają nam infrastrukturę oczywiście 
do zabudowy i do przystosowania w Brzeźnie, gdzie mówię panu Prezydentowi, że 
nie, wnioskowaliśmy i jest nawet uchwała Rady Dzielnicy i chodzi o to samo 
miejsce, cały czas mi mówił, że w Brzeźnie, a później się wkurzył i nie chciał ze 
mną gadać.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Miałbym taką propozycję panie Przewodniczący, że ewentualnie, bo też nie może 
być tak, że Komisja narzuca takie rozwiązania, które mogą być niezgodne z literą 
prawa. Dlatego ja bym proponował, żeby ewentualnie poddać pod głosowanie dwa 
wnioski. Jeden wniosek intencyjny dotyczący tego terenu, czyli aby teren został 
przeznaczony na tereny sportowo – rekreacyjne dla Dzielnicy Brzeźno i drugi 
wniosek, o który tu wnioskował radny Hamadyk o to, aby rekomendować 
pozostawienie w obecnej lokalizacji klubu zgodnie z uchwałą Rady Dzielnicy klubu 
Corpus Gym w obecnej lokalizacji, bo też nie możemy takiej uchwały podjąć, że 
żądamy, aby Prezydent oddał 11, 5 tys. metrów klubowi sportowemu. Tak jak ja 
powiedziałem, mówię to uczciwie wszystkim, że ja uważam, że lepiej jest to, żeby 
Gmina nie wyzbywała się swojego majątku, tylko, żeby np. go użyczała na 50 lat. 
Taki podmiot wtedy ma prawo dogodnego korzystania z hipotek na terenie itd.    
 

Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Popieram pana zdanie.       
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I my się w ten sposób, wie pan, zostaje jednak, że jest to w zasobie, natomiast 
odpowiada i tak w gestii całego formalno – prawnego, wszystkich zasad ten, który 
ten teren dostanie w użyczanie. To nawet nie jest dzierżawa, tylko to jest w 
użyczenie. W zamian za to, że państwo będą prowadzić działalność sportową 
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otwartą na mieszkańców, na dzielnicę. Słyszę, że tam były też zajęcia związane z 
młodzieżą trudną czy uzależnioną.  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Teraz też mamy projekt kolejny unijny, międzynarodowy. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest zgodnie z kierunkiem, który u nas Wydział Rozwoju Społecznego preferuje.  
 
Pani Dorota Kuś – Radna Dzielnicy Brzeźno 
Wejdę w słowo. Działalność jest skierowana właśnie do naszej młodzieży 
Brzeźnieńskiej. To trzeba podkreślić. 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Nie tylko Brzeźnieńskiej. W całym Gdańsku.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Radziłbym państwu, żeby wystąpić do Prezydenta o użyczenie tego terenu, w 
szczególności jeżeli tam nie ma planu i Prezydent teraz odpisał z kolei, że zmienił 
zdanie i tego terenu już nie chce sprzedawać. 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Ale tu panu Łukaszowi napisał jeszcze co innego, że jest inwestycja. Także ja mam 
cztery czy pięć pism wykluczających się. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Trochę chyba było zbyt wczesne działanie pana Prezydenta, że parę dni, tak jak 
pan mówił, nie wiedziałem, że to było parę dni po spaleniu, że już od razu 
proponował, żeby się państwo stamtąd usunęli. 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
To nie było parę dni. W maju było podpalenie, a cała, że tak powiem, po wydaniu 
tej decyzji do prasy myśmy dopiero ponownie zaczęli krzyczeć i wołać o pomoc.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli nie od razu? To dobrze.    
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Nie. Wniosek też ze względu na to, że budowa się kończyła żeśmy ten wniosek 
zdecydowali się złożyć. Czarny scenariusz się sprawdził. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Zawsze bronimy wszystkich terenów, które były z przeznaczeniem na sport. 
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
W 2013 roku projekt był oddany do publicznej informacji w Internecie, w telewizji, 
także na tej podstawie ja się zasugerowałem, że tam może coś się dziać. To, że 
budowa się zakończyła spółki deweloperskiej Invest Komfort tylko po prostu 
przyspieszyło mnie do działania jeżeli chodzi o złożenie wniosku o wykup 
nieruchomości czyli budynku Corpus. Mówię tydzień, później stało się jak się stało. 
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Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Reasumując będą dwa wnioski. Czy to jest satysfakcjonujące na tym etapie?  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Oczywiście. Dla mnie sama możliwość użyczenia na działalność sportową … myśmy 
tylko ze względu na to, że chcieliśmy inwestować w rozwój tego klubu jest 
bezcelowe, żeby inwestować i za chwilę sytuacja się powtórzy, ewentualnie 
zostanie ta ziemia sprzedana pod zabudowę mieszkaniową. To wiadomo, że w tym 
wypadku po co inwestować?   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
To dalej jest realne, bo komisja może tylko napisać pismo do Prezydenta, a co się 
stanie potem…  
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Zdaję sobie sprawę z tego. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Działka też jest przy Krasickiego?    
 
Pan Dobrosław Bielecki – Prezes i trener GKSK Corpus Gym 
Krasickiego 7B. Ewentualnie wyodrębnienie tego terenu. Jeżeli już oni chcieliby już 
jako miasto sprzedać tą działkę pod inwestycję konkretną, bo nie wiem z jakiego 
powodu już trzeba tam coś zrobić, to żeby brali nas pod uwagę jako inwestora.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Najpierw sprzedajemy te działki, żeby mieć na remont np. tej Hali w Nowym 
Porcie, bo my musimy te pieniądze skądś generować. Nie zawsze starczą podatki, 
dlatego też się przedaje mienie komunalne.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Siedzę i rozglądam się, myślałem, że ktoś tutaj jeszcze dojdzie na spotkanie, ale to 
jest wysoko lekceważące, że z miasta w tej sprawie nikogo nie ma. Taka sprawa, 
cała delegacja ludzi przyszła, a zostało to jakby zlekceważone i jakby sami 
inicjujemy to co ma się stać, a bazujemy tylko na dokumentach, do których też 
nikt z miasta nie może się odnieść. To jest dosyć niepoważne.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Jest przedstawiciel Biura Sportu.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Jeżeli chodzi o sport to tu akurat najmniej, bo tu chodzi o działki i o grunt.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tak panie przewodniczący się dzieje z wszystkimi ważnymi sprawami. Jak mamy 
rozmawiać o Hali Olivia to również z miesiąca na miesiąc nie może się odbyć ta 
dyskusja.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Odnośnie Hali jest teraz odpowiedź na piśmie, opinia. 
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Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Będziemy się znowu musieli kontaktować poprzez media, albo poprzez pisma, a 
tutaj wydawałoby się, że najlepszą opcją byłoby spojrzenie sobie w twarz i 
porozmawianie, bo po to jest Komisja, ale nie mogę tego naprawdę zrozumieć. 
Rozumiem, że idą święta, trzeba jajka malować, ale bez przesady.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Bez takich żartów. Od początku jesteś w komisji.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Czuję lekkie zlekceważenie i my jako komisja świecimy oczami, bo my wychodzimy 
jak najbardziej z dobrą wolą, ale z urzędu do osób, które odpisują na te 
interpelacje, bo wiadomo, że jacyś urzędnicy nad tym pracują, to nikogo tutaj nie 
ma, a przecież jasno każdy program naszej Komisji otrzymał. Dziwię się. Mam 
nadzieję, że jakieś wyjaśnienie będzie, chociaż wolałbym, żeby to było na komisji 
przy kolejnej okazji, a nie znowu poprzez media, itd.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Przygotowujemy wnioski i zaraz przystąpimy do głosowania.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze wcześniej jeden wniosek był. 
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana Prezydenta o 
priorytetowe zagospodarowanie środków w budżecie Miasta Gdańska na projekt 
modernizacji hali sportowej Zespołu Szkół Morskich w Nowym Porcie. Celem 
modernizacji jest przywrócenie możliwości użytkowania hali sportowej. Obiekt jest 
zamknięty od ponad roku decyzją Wojewódzkiego Inspektora Budowlanego. 
 
Wniosek został podjęty w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 4 
głosami za. 
 
Wniosek nr 42-3/26-3/2018 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana Prezydenta o 
przeznaczenie terenu należącego do Gminy Miasta Gdańska w dzielnicy Brzeźno 
zlokalizowanego przy ul. Krasickiego na cele sportowo – rekreacyjne dzielnicy. 
 
Wniosek został podjęty w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 4 
głosami za. 
 
Wniosek nr 42-3/27-4/2018 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   
            

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana Prezydenta o 
pozostawienie i umożliwienie dalszego funkcjonowania Klubu Corpus Gym w 
obecnej lokalizacji przy ul. Krasickiego 7B. 
 
Wniosek został podjęty w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 4 
głosami za. 
 

Wniosek nr 42-3/28-5/2018 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

PUNKT  - 7 
 
Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
 

Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Odbyła się gala wręczenia nagród Rejs Roku, odbył się puchar Polski we florecie 
kobiet, dobył się II Międzynarodowy Turniej Żużlowy o Puchar Prezydenta Miasta 
Gdańska im. Zenona Plecha. Na szczęście pogoda dopisała. Zawodnicy przyjechali. 
Nie dopisała za bardzo publiczność, bo było bardzo zimno, lodowato wręcz. 
Wczoraj odbyła się Młodzieżowa Gala Sportu w Ergo Arenie. Zostały uhonorowane 
dzieci i młodzież gdańska oraz trenerzy. Odbędą się Mistrzostwa Polski Fit Kid, czyli 
jest to impreza, którą organizuje drugi rok z rzędu Aleksandra Kobielak, czyli nasza 
gdańska Mistrzyni Świata w fitness. One się odbędą w trakcie trwania targów Free 
Time Festiwal na Amber Expo. 14-15 kwietnia odbędzie IV Gdański Maraton. II 
edycja finału wojewódzkiego Z podwórka na stadion o puchar Tymbarku. To 
impreza dla dzieci w trzech rocznikach U8, U10 i U12. To będzie przy ul. Traugutta, 
a finał odbędzie się na stadionie narodowym w Warszawie.  
To są wszystkie imprezy, które są przewidziane do kolejnego posiedzenia Komisji.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
Dziękujemy bardzo.  
 

PUNKT  - 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została członkom Komisji przesłana mailowo.  
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 18:30. 

Przewodniczący                                                 

Komisji Sportu RMG                                           

 

Mirosław Zdanowicz                                               
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


